
 
 
Vesterkærets Skoles Skolebestyrelse 

 
Der indkaldes til skolebestyrelsesmøde torsdag d. 14. marts 2019 kl. 17.00 – 
19.30. BEMÆRK ændret dato! 
 
Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat fra 
10/12-18 

 

B  
Referat godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 
-Punkter til eventuelt? 
 

I  
Dagsorden godkendt 
Tre punkter føjet til eventuelt 
 
 

3. Formanden orienterer 
 

I Kort info om facebookgruppe, hvor 
bestyrelsesformænd snakker om generelt 
bestyrelsesarbejde. Gode råd, 
kommunikation vedrørende høringssvar 
mm. 

4. Nyt fra elevrådet? I Nej 
 

5. Opsamling på værdiproces D Hvordan var aftenen for jer, hvordan 
oplevede I det? 
Orientering om den videre proces. 
 
Ledelsen orienterer og spørger ind til 
konceptet. Hvad synes bestyrelsen? 
Hvordan var aftenen som forældrevalgt? 
 
”Generelt gode drøftelser i grupperne. 
Spændende dialog med lærere og 
pædagogisk personale. Sætte ord på 
værdiperspektiver. Man lærer skolen 
bedre at kende som forældre gennem 
sådan en proces. Som lærer gav det god 
substans og værdiordene bliver dækkende 
for det hele menneske.” 
 
Den sidste del af processen med 
værdiordene er endnu ikke begyndt.  
Ledelsen orienterer om det videre forløb. 
Konceptet med inddragelse af bestyrelsen 
ønskes gentaget fremadrettet 
 

6. Princip for undervisningens 
organisering testes 
 

D/B Næste skoleårs planlægning er i fuld 
gang. Vi holder principudkastet for 
undervisningens organisering op i forhold 
til virkelighedens planlægning på 
Vesterkærets Skole.  



 
Herunder: timefordelingsplan, 
tolærerordning, valgfag, lovændringer, mv. 
 
Der orienteres fra ledelsen om 
kompleksiteten i indeværende 
planlægningsår. 
Justering af reformen/ændring af 
lovgivning, kortere skoledage i 
indskolingen, valgfag mm.  
Ressourcebevilling gennemgås. 
Forskellen og sammenhængen mellem 
kronebevilling og timebevilling forklares. 
Endvidere forklares det, hvilke tanker der 
ligger bag, når vi skal have det optimale 
ud af ressourcerne samt økonomiske og 
personalemæssige problemstillinger. 
 
Principperne for undervisningens 
organisering gennemgås og 
timefordelingsplanen for skoleåret 
2019/2020 inddrages. Herunder drøftelse 
om klassedeling og hvorledes princippet 
på dette punkt eventuelt skal justeres. Det 
besluttes at kigge på kriterier bag en 
beslutning om nye klassedannelser og en 
drøftelse om at tilføje et ekstra punkt, hvor 
disse tilskrives 
 
Principper for holddannelse drøftes. Intet 
at ændre. 
 
Elevernes undervisningstimetal og 
Skoledagens længde gennemgås.  
Det er endnu ikke besluttet, hvorledes den 
kortere skoledag i indskolingen 
organiseres, således ressourcen udnyttes 
på bedste vis.  
Det besluttes, at konvertering af timer til 
tolærer-ordning på 4.-9. årgang 
effektueres fra kommende skoleår. 
 
Skemalægning, vikardækning og 
undervisningsdifferentiering drøftes. Intet 
at ændre 
 
Valgfag drøftes.  
Vi er ikke i mål endnu med at definere 
valgfagene grundet lovændring. Det 
besluttes at kigge på princippets 
beskrivelse. 
 



 
Supplerende undervisning og 
specialundervisning drøftes. Det besluttes 
at kigge på sprogbruget i princippet. Skal 
det for eksempel hedde 
specialundervisning? 
 
Dansk som andetsprog drøftes. Intet at 
ændre. 
 
 
 
 
 
 
 
 

7. Skolebestyrelsens årsberetning 
 

D Input og ideer til, hvordan vi skal afvikle og 
organisere årsberetningen. 
 
Skolebestyrelsen skal udforme en 
årsberetning. Der stilles forslag om en 
forældreaften, hvor forældre inviteres til en 
infoaften om AULA. Bekymring 
vedrørende, om AULA er langt nok i sin 
udformning? Vi skal have et færdigt 
produkt at vise forældrene. Mødes 
afholdes sent i maj eller tidligt i juni.  
 

8. BRT banen er på vej foran 
skolen 
 

O Orientering og status. 
Kort orientering ved skolens ledelse. 
Kort efterfølgende debat.  

9. Meddelelser 
 

I  

10. Eventuelt 
 

I Forespørgsel vedr. walkie talkier i 
skolegården. Orientering ved ledelsen. 
 
Merforbrug. Høringssvar 27. marts. Der 
orienteres om årsag til merforbrug på 
inklusionsområdet og hvorledes man løser 
problemerne. Det besluttes at bestyrelsen 
udarbejder en overordnet tilkendegivelse 
om besparelser på hele området.   
 
Skolefotograf ok eller anden vej? Vi 
undersøger det. 

11. Kommende møde mandag 29. 
april 
 

I Økonomi og budget 2019 

D: drøftelse, I: information, B: beslutning 

 
Venlig hilsen 



 
Gustav Vernal Kasper Cramer Engebjerg 
Formand  Skoleleder 


	Vesterkærets Skoles Skolebestyrelse

